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Molta tranquil·litat i soroll de fons.
Aquesta és la sensació que es res-
pira al Port Fòrum de Sant Adrià
de Besòs, inaugurat a bombo i pla-
terets coincidint amb el Fòrum de
les Cultures del 2004 i força desolat
des de llavors. Ara, però, unes
obres a l’antic edifici de capitania
centren tot el protagonisme. I és
que el 2017 s’hi instal·larà una fran-
quícia del Café del Mar, un nego-
ci  de restauració i oci nascut a Ei-
vissa i que actualment té locals
arreu del món. De moment s’està
aixecant el terra de l’edifici, traient
la runa i instal·lant electricitat i
agua. Queda molta feina per fer.

Feia setmanes que Café del
Mar havia anunciat la instal·lació
del nou local a Sant Adrià, però no
va ser fins ahir que l’Ajuntament

va informar del projecte a la res-
ta de grups municipals, en una co-
missió informativa a porta tan-
cada on també hi van assistir el ge-
rent del Port Fòrum, Joan Conde,
i l’impulsor del projecte, Nacho
Soler, empresari que participa
en diversos negocis d’oci noc-
turn a Sitges. 

REBAIXEN LES EXPECTATIVES
Tot i que Café del Mar havia anun-
ciat que inauguraria el nou lo-
cal –amb piscina, restaurant i dis-
coteca– el desembre del 2016, en
la comissió d’ahir es va transme-
tre que la data d’obertura més pro-
bable és el primer trimestre del
2017. D’altra banda, Soler va xifrar
en 500 els metres quadrats que
ocuparà l’establiment, mentre que
inicialment havia anunciat que
serien 4.000. L’edifici tindrà tres
plantes i una zona de terrassa
tancada estil beach club, tot i que
estarà lluny de la platja. 

Segons ha pogut saber Línia
Nord, l’empresa impulsora del
projecte és Glover Meridian Cen-
ter SL, constituïda fa quatre me-
sos, mentre que la societat enca-
rregada de les contractacions i la
fiscalitat serà Balmac Enterprise.
Per ara, però, Limber 1968 SL tot
just ha començat a fer les obres del
que setmanes enrere s’anunciava
com “el club més gran del país”.

L’OMBRA DE FERRER
“No tinc cap relació amb Martín
Ferrer”, va afirmar ahir durant la
comissió informativa Soler, des-
prés que s’hagués especulat sobre
la possible implicació del magnat
de la nit –ara investigat per pre-
sumpte frau fiscal– en el nou
projecte al Port Fòrum, després
que el trasllat de l’Atlàntida a
Sant Adrià fracassés i que el fa-
raònic projecte de l’Amnesia mai
veiés la llum.  “Volem comprovar
que Ferrer no hi està ficat”, avisa

el portaveu d’ERC, Rubén Arenas,
que considera positiu que l’esta-
bliment se situï lluny del nucli urbà
i sigui un recinte tancat. “Això evi-
tarà problemes de mobilitat, soroll
i civisme”, diu.

El portaveu de Ciutadans, Pe-
dro Sánchez, veu el projecte amb
bons ulls. “No té res a veure amb
iniciatives anteriors i pot ser un pol
de desenvolupament”, considera.

CLASSE MITJANA I ALTA 
El nou Café del Mar s’adreçarà a
“famílies catalanes de classe mit-
jana i alta”, en paraules dels seus
impulsors, que asseguren també
que serà una opció d’oci per a la
gent de Sant Adrià. Una combi-
nació difícil si es té en compte que
la renda per càpita anual adria-
nenca és de 15.700 euros.

Per la seva banda, l’Ajunta-
ment valora positivament el des-
embarcament d’aquest negoci
amb matriu eivissenca a la ciutat.

“Aportarà dinamització econò-
mica, és un projecte de qualitat”,
assenyala l’alcalde, Joan Callau, en
declaracions a aquesta publicació,
el qual també avança un acord ver-
bal amb els impulsors del projec-
te per prioritzar contractacions
de veïns de Sant Adrià. 

L’opinió del batlle no és com-
partida per l’Associació de Veïns
de Sant Joan Baptista, que ja han
expressat el seu rebuig a un pro-
jecte que consideren “oci de luxe”
del qual pocs adrianencs en po-
dran gaudir.

En la mateixa línia es posicio-
na el portaveu de Sant Adrià en
Comú, Joan Belda, que lamenta no
poder incidir en el model de ciu-
tat. “Són negocis que no responen
a necessitats de Sant Adrià i adre-
çats a persones de fora del muni-
cipi”, considera. “Barcelona no
pot créixer més i aquestes inicia-
tives cada cop miren més a ciutats
com la nostra”, conclou. 

Més dubtes que certeses
» Café del Mar i Sant Adrià donen pocs detalls sobre el nou local d’oci nocturn al Port Fòrum

» La discoteca es vol adreçar a un públic de classe mitjana i alta i al mateix temps als veïns de la ciutat

Andreu Merino
SANT ADRIÀ

L’empresa Limber 1968 SL ha començat a aixecar els terres de l’edifici i a retirar-ne la runa. Fotos: Línia Nord.
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Actualitat a la xarxa

#Ensurt

@KRLS (Carles Puigdemont): La serenitat
i preparació de la conductora dels Mossos
ha evitat mals majors. Una roda de camió
ens ha impactat directament. Bona feina!

#Contradicció

@davidminoves: Hipocresia és el Rei
d'Espanya demant a l'ONU "generositat
amb els refugiats" quan l'Estat només ha
acollit el 3% dels que es va comprometre.

#BrangelinaOver

@offwestmeyer: Veo que todos estáis
hablando de la separación de Brad Pitt y
Angelina Jolie como si fuera la de los
Beatles.

4Animals presoners
per Jordi Lleal 

Hi ha una polèmica en contra
de l’existència dels zoos on vi-
uen, o malviuen, animals sal-
vatges per a ser contemplats
pels visitants per veure’ls de
prop. Com sempre, en tota
polèmica hi ha els extrems,
els que no volen cap animal
tancat en un zoo i els que ho
justifiquen perquè serveixen
per cuidar animals en perill
d’extinció o per recuperar-los,
on se’ls cura i se’ls retorna al
seu medi. Ara es demana tenir
una platja per a gossos, i per-
què no un descampat per a gats
que empaitin els ratolins? Ha-
bilitar quatre palmeres per-
què el meu lloro pugui empai-
tar cotorres? Un trosset de
mar per als meus peixos? A
aquesta polèmica també se li
pot treure punta. Què és tenir
una cadernera tancada en una
gàbia, perquè m’agrada com
canta, potser reclamant la seva
llibertat? Un gos de grandària

considerable en un pis, udolant
durant hores esperant que el
seu propietari, que tant se l’es-
tima, el tregui a donar una
volta? He vist un gos arrosse-
gant les dues cames del darre-
re, que per la seva edat no po-
dia ni amb la seva ànima, i el
seu amo estirant la corretja,
això és estimar una bèstia?
Tots aquests exemples no són
tenir els animals engabiats i
fora del seu territori natural, on
podrien estar lliures de les
convencions de viure en la ciu-
tat? Reconeguem que també hi
ha models de zoo que es poden
tenir en compte, com el Parc de
la Naturalesa de Cabárceno a
Cantàbria, on en una superfí-
cie de 7,5 km2, hi viuen multi-
tud de bèsties en semillibertat.
Sembla que cal ser prudent a
l’hora de prendre posicions
maximalistes i entendre que
entre el blanc i el negre, poden
haver-hi molts altres colors. 

Un diari participatiuUn diari plural

Era dissabte i ja han passat qua-
ranta anys, però alguns dels pro-
blemes que van motivar aquella
manifestació multitudinària de-
manant escoles continuen sense
resoldre’s. En aquells moments,
l’alcalde franquista va culpar Ma-
drid. Ara, en democràcia, la regi-
dora d’Ensenyament de Badalo-
na es lamenta de la falta de pla-
ces escolars públiques i de la sa-
turació d’alguns centres i en cul-
pa el Govern de la Generalitat.

Tot va començar, ara fa qua-
ranta anys, amb la Setmana de
l’Ensenyament al barri de Llefià,
que van tenir lloc del 8 al 13 de
juny de 1976 per analitzar la si-
tuació escolar de la nostra ciutat. 
Les conclusions van ser depri-
ments: molts nens i nenes sense
escolaritzar, alguns eren atesos en
locals comercials, proliferaven
les acadèmies privades en baixos
d’edificis, les aules massificades,
el negoci de les permanències (a
les escoles públiques els alumnes
es podien quedar una hora més
pagant als mestres una determi-
nada quantitat) i molts altres
problemes que posaven de ma-
nifest el desinterès de les admi-
nistracions (local i central) per
l’escola pública.

Les Associacions de Veïns
eren les que canalitzaven tots
aquests problemes i es barallaven
amb els responsables munici-
pals intentant buscar una solució.
Per això, i davant de la manca de
solucions, van acordar, a través de
la Federació d’Associacions de Ve-
ïns de Badalona, es va convocar
una manifestació.

Ho van comunicar al consis-
tori i, arribat el dia, centenars de
persones procedents de tots els

barris de la ciutat es van concen-
trar a la plaça de la Vila, que ales-
hores era la Plaza de José Antonio.

A les set de la tarda, pràctica-
ment tothom era a la plaça.  Més
de dues mil persones. Qui no hi
era, a l’Ajuntament, va ser l’al-
calde. Hi havia pancartes dema-
nant escoles i ensenyament gra-
tuït; protestant per l’existència de
barracons; en contra de les per-
manències... Tot acompanyat
pels crits de dimissió de l’alcalde.

La tensió entre els assistents i la
Guàrdia Urbana creixia. Final-
ment una comissió va poder en-
trar a l’Ajuntament on hi havia el
tinent d’alcalde de Cultura acom-
panyat d’altres regidors.

A la plaça, va fer presència una
primera dotació de la Guàrdia
Civil, que va instar els veïns a
abandonar el carrer General Pri-
mo de Rivera, actualment Fran-
cesc Layret. Alguns ho van consi-
derar com una provocació perquè
era evident que això pràcticament
era impossible. Mentrestant, la Co-
missió seguia reunida amb els re-
presentants municipals intentant
buscar una solució.

Una segona dotació de la Gu-
àrdia Civil va ser rebuda amb crits
de protesta que demanaven la di-

missió de l’alcalde. De sobte, al
despatx on es feia la reunió, no
van arribar els crits dels mani-
festants. Un estrany silenci va
inundar la sala. Ningú sabia què
havia passat. Aleshores, un gu-
àrdia urbà va entrar i va anunciar
que la Guàrdia Civil havia carre-
gat contra els manifestants. Tots
ens vam dirigir a les escales veu-
re què havia passat. El que vam
observar va ser esfereïdor: dones
plorant, sabates de nens, pan-
cartes destrossades, gent encara
corrent i cridant... i una cortina de
guàrdies civils davant de les por-
tes d’entrada a l’Ajuntament.

Al dia següent l’Assemblea
Democràtica de Badalona, al-
guns partits polítics, la mateixa
FAVB i moltes entitats van de-
nunciar els fets i van demanar la
dimissió de l’alcalde, el senyor
Isidre Caballeria, i de tot el con-
sistori. Un dels comunicats, en-
tre els molts que es van fer pú-
blics, acabava amb: “Cridem a
tot el poble de Badalona a con-
tinuar lluitant pel control de-
mocràtic de la gestió municipal,
per un Ajuntament català i de-
mocràtic, en el marc de la rup-
tura i de les llibertats nacionals
de Catalunya i de la resta dels po-
bles de l’Estat espanyol”.

Això passava fa 40anys. Avui,
el desmantellament dels ser-
veis públics, la pèrdua de lliber-
tats, el creixement de les desi-
gualtats... ens obliga a organit-
zar-nos i defensar al carrer tot
allò que ha fet possible millorar
la nostra qualitat de vida. Si no
volem tornar a les cavernes, cal
un compromís actiu de la ciuta-
dania en defensa dels seus drets
i de les seves llibertats.

La pèrdua de llibertats,

el desmantellament

dels serveis públics i

les desigualtats ens

obliga a organitzar-nos

per Pedro Jesús Fernández     

4La mani del setembre del 76
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Un diari obert

Existeix la possibilitat remota que l’Es-
tat i el seu braç judicial tinguin dos dits
de front i hagin reduït la velocitat en la
seva ofensiva política contra els líders
del procés. Mas, Ortega, Rigau i Homs
seran jutjats per desobediència, però no
per malversació de fons públics, que
comportaria pena de presó. I el Tribu-
nal Constitucional es dóna uns mesos
de coll per decidir si inhabilita Forca-
dell o no. És evident que la frenada té
connotacions electorals i respon al
desgovern madrileny, però potser tam-
bé en un despatx polític o empresarial,
o en un reservat de restaurant, algú més
intel·ligent ha visualitzat què passarà si
un bon dia el Tribunal Constitucional
i la Fiscalia inhabiliten la presidenta del
Parlament.

La imatge és la següent: L’ANC,
Òmnium, l’AMI, el PDC, ERC, la CUP,
els comuns i moltes altres entitats con-
vocant tots els catalans demòcrates –els
del sí i els del no- a blindar pacíficament
el Parlament per quan arribi la policia a
impedir que Carme Forcadell convoqui
un ple ordinari. Aquesta fotografia seria
la que apareixeria als llibres d’història i

a totes les portades dels mitjans inter-
nacionals com la del dia en què els in-
dependentistes i molts sobiranistes van
prémer el botó vermell de la desconne-
xió. De fet, Carme Forcadell és el botó
vermell, el llindar del dolor, el màxim que
estan disposats a suportar tots els cata-
lans que creuen que el Parlament és so-
birà per debatre democràticament i que
Forcadell és la persona que té l’encàrrec
superior de garantir la democràcia par-
lamentària.

Si arriba aquest dia, els partits inde-
pendentistes s’oblidaran de pugnes par-
tidistes, de guerres caïnites i de cadires.
Amb això ja hi podem comptar. Ara bé,
el més important serà que les institucions
catalanes estiguin a punt per descon-
nectar d’Espanya. Pot ser en qualsevol
moment. Ha començat el compte enre-
re, però els tempos encara els marca Ma-
drid. Per això, tal com van dir els ciuta-
dans que van sortir al carrer l’11 de se-
tembre, els polítics han de prémer l’ac-
celerador en la recta final. I és clar, tots
en la mateixa direcció. 

Article publicat a El Món

4Forcadell és el botó vermell
per Gemma Aguilera

4Hem de ser el sud del nord
per Josep Loste 

Aquest mes de  setembre serà, sense
cap mena de  dubte, el  mes  de la qües-
tió  catalana   dintre  de l’ empanta-
negada  política  espanyola. No podem
oblidar  que la  crisi  política, econò-
mica i social  a l’Estat  espanyol no és
només la crisi del bipartidisme  i de la
manca  de cultura  política  de  coali-
ció. Catalunya i la manca  del  seu re-
coneixement  com a  nació  diferent i
diferenciada, no només políticament,
sinó també econòmicament  i social-
ment,  i la  seva persecució política a
través de les  altes institucions de
l’Estat, és  l’element  nuclear  de les
causes  del bloqueig de la  política  es-
panyola. 

L’obsessió  dogmàtica i  malaltissa
de la superestructura  de l’Estat  espa-
nyol  de no voler  reconèixer   el dret a
decidir (el  dret  a l’autodeterminació
dels pobles  amb tots els  ets i uts),  és
la  característica   principal  que con-
verteix  la  democràcia  espanyola  en

un sistema  polític de  molt  baixa  qua-
litat democràtica,  social i moral. De  fet,
no és “la qüestió  catalana  tradicional”
el problema  que no deixa  modernit-
zar  Espanya; sinó  que Catalunya és  la
qüestió central per  excel·lència, que im-
pedeix  un model  polític -més enllà  de
les  diverses ideologies-  amb legitimi-
tat  democràtica  i llibertat política  de
debò, com pot ser per  exemple el
Regne Unit.

En síntesi, la qüestió  de fons que
impedeix  la  regeneració  democràti-
ca i política  a l’Estat  espanyol és  Ca-
talunya, que també  ha de  canviar molt,
millorar en  diversos aspectes  econò-
mics  i socials, però  la  nostra  nació   ja
fa  molts  anys  hauria de ser  un Estat
independent de la UE. Catalunya  ha  de
ser definitivament  “el Sud del Nord”
d’Europa, en comptes de seguir pido-
lant  per esdevenir  el líder  d’un Estat
espanyol  reaccionari, que  ha  perdut
completament  el  Nord. 

#StutzMVP

@eskimopg: Mare meva, Garret Stutz. Ha
fet números de Reggie Johnson jugant
només 19 minuts contra el Fenerbahce.
#Penya1930.

#PacteALaVista?

@SOMgramenet: No tenim amnèsia!
Núria Parlon, recorda el que vas dir: "Un
pacto entre el PP i el PSOE no se puede
producir”.

#PregóCalent

@sanadrianfever (JPérez Andújar): 
Ey, cuando se acabe la fiesta, toda la
mierda que habéis dejado aquí
recogedla.

Opinió en 140 caràcters
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La subhasta per vendre la parcel·la
on s’instal·larà el nou hotel del port
ja està en marxa. L’adjudicació del
terreny es farà transmetent un dret
de superfície per 99 anys a l’em-
presa que guanyi el concurs i, per
tant, un cop passat aquest termi-
ni la parcel·la tornarà a ser de ti-
tularitat pública. El preu de sorti-
da del terreny és de 8,4 milions
d’euros i l’Ajuntament preveu ad-
judicar-lo durant el primer tri-
mestre de l’any 2017. D’altra ban-
da, la seva inauguració seria al llarg
del 2019.

Marina Badalona, empresa
pública participada per l’Ajunta-
ment, preveu que l’hotel que s’u-
biqui a la façana badalonina tingui
quatre o cinc estrelles, segons
confirma el primer tinent d’alcal-
dia, Oriol Lladó. “No s’orientarà a
una oferta de batalla, però tampoc
de luxe”, assegura el responsable
d’Urbanisme.

L’hotel tindrà 170 habitacions
i finalment serà més alt del que
s’esperava, amb 16 plantes. Tot i
això, no s’ha augmentat l’edifica-
bilitat. “Hem reduït la seva am-
plada i l’hem fet més alt i esvelt”,
assenyala Lladó. “Això permet se-
parar-lo més del nucli d’habitatges
de la zona”, afegeix.

D’altra banda, el govern mu-
nicipal assegura que tindrà en
compte aspectes més enllà de l’o-
ferta econòmica que posin sobre la
taula les empreses aspirants. Se-
gons explica Lladó, es valoraran as-
pectes com la sostenibilitat, la
qualitat arquitectònica del projecte

i les polítiques socials en matèries
com la contractació. “De tota ma-
nera, la llei estableix que la majo-
ria de punts se’ls endugui qui ofe-
reixi més diners”, reconeix Lladó,
que es mostra optimista sobre
l’interès que pot generar la parcel·la
del port al gremi turístic, després
d’haver mantingut contactes amb
diversos representants. “Ens diuen
que és un espai especial perquè
està al costat del mar, del port es-
portiu, de la platja i de Barcelona”,
apunta el primer tinent d’alcaldia.

EINA TURÍSTICA
En aquest sentit, Lladó insisteix en
l’impacte que el nou hotel del
port pot tenir en el model turístic
de la ciutat. I és que el primer ti-
nent d’alcaldia qualifica de “capi-
tal increïble” elements com la
platja o la Serralada de Marina
que, al seu entendre, poden atreu-
re turisme exterior, interior i me-
tropolità. “En clau de dinamit-
zació econòmica està bé tenir
oferta hotelera, sempre i quan no
se’ns en vagi de les mans”, con-
sidera Lladó.

L’opinió de Lladó és compar-
tida pel president de la Federació
d’Associacions de Comerciants,
Joaquín Nocete, que considera un

“element reactivador” el nou ho-
tel. “Com a tercera ciutat de Ca-
talunya tenim una oferta hotele-
ra insuficient”, argumenta, alho-
ra que defensa la capacitat de
l’hotel per atreure clients que pu-
guin comprar als comerços locals.
“Caldrà pensar quina oferta tu-
rística dissenyem a nivell comer-
cial”, avança.

Per contra, els veïns mantenen
una opinió molt diferent sobre el
projecte i asseguren que no se’l
senten seu. “No hem pogut parti-
cipar en el seu desenvolupament,
ni tampoc en el del canal del port”,
diu el vicepresident de la FAVBdn,
Toni Flores. El vicepresident creu
que el model turístic i econòmic de
la ciutat és inexistent, demana
que es debati entre l’administra-
ció i els agents socials i recela de
l’impacte que pot tenir el nou ho-
tel a Badalona. “Les economies ba-
sades en el turisme condueixen a
la precarietat, sobretot a nivell la-
boral”, diu.

Sigui com sigui, els veïns volen
minimitzar l’impacte negatiu del
turisme i evitar que la ciutat es li-
miti a prestar serveis als turistes de
Barcelona. “No volem quedar-
nos amb les molles del pastís”, con-
clou el vicepresident de la FAVBdn.

La parcel·la té un preu de sortida de 8,4 milions. Foto: Arxiu

La subhasta de l’hotel del port
revifa el debat del model turístic
» Preveuen adjudicar l’equipament el 2017 i inaugurar-lo el 2019
» Els comerciants confien en el seu impacte i els veïns en recelen 

Inversió d’un milió i mig per
millorar la carretera de Can Ruti
URBANISME4L’Ajuntament pre-
veu invertir un milió i mig d’euros
en la millora de la carretera de Can
Ruti, el paviment de la qual està
molt deteriorat i que, a més, pre-
senta problemes de mobilitat.

Ahir, en el marc de la Setma-
na de la Mobilitat Sostenible i se-
gura, el consistori i el sindicat
CCOO van organitzar una passe-
jada per comprovar l’estat actual
de la carretera. L’acte va comptar
amb la presència de l’alcaldessa,
Dolors Sabater, i del regidor d’Es-
pais Públics i Mobilitat, Francesc
Duran. Tots dos van reivindicar

que la titularitat de Can Ruti hau-
ria de ser metropolitana.

D’altra banda, la passejada
d’ahir va acabar al pas de vianants
que uneix les parades d’autobusos
amb l’entrada a l’edifici de Ma-
ternitat de l’Hospital.  En aquest
punt es va realitzar un acte de des-
greuge cap als integrants de la
Taula de la Mobilitat que fa anys
que el reivindiquen i que van ser
sancionats per aquest motiu l’any
2014. Duran també ha anunciat la
convocatòria de la Comissió de
Mobilitat de Can Ruti per solu-
cionar els problemes de mobilitat.

Transport | En marxa la T-Escolar
Els alumnes de Badalona podran utilitzar a partir d’aquest curs la T-Escolar als autobusos de Tus-
gsal quan facin desplaçaments col·lectius, després que l’empresa local hagi signat un conveni amb

TMB i l’AMB. La T-Escolar és un títol unipersonal de transport de dos viatges que té un import d’un
euro. Fins ara només es podia utilitzar al metro i tramvia dins la zona de sistema tarifari integrat.

Andreu Merino
BADALONA

El cap de la  Urbana, investigat
per una multa no tramitada

TRIBUNALS4El superintendent
de la Guàrdia Urbana de Badalo-
na, Conrado Fernández, declara-
rà el dia 29 als jutjats en qualitat
d’investigat -el nou terme que la
justícia espanyola ha establert
per referir-se a les imputacions-
per una multa que la policia local
presumptament no va tramitar.

L’origen de tot plegat és una
denúncia de la Plataforma Sindi-
cal Unitària (PSU), que conside-
ra responsables de prevaricació el
màxim responsable de la policia
local i l’intendent Félix Martínez.
Concretament, el sindicat de-

nuncia que haurien ordenat a un
agent que els entregués una mul-
ta per una infracció de trànsit
per evitar que la tramités.

La defensa dels dos màxims
responsables de la Guàrdia Ur-
bana manté que ni Fernández ni
Martínez van incórrer en aques-
ta infracció i, a més, assegura que
tots dos van millorar l’eficiència
del registre de multes de la po-
licia local.

La jutgessa ha citat ara Fer-
nández després que ell presen-
tés una petició al juliol per de-
clarar voluntàriament.
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Badalona reivindica el rol de 
les ciutats perifèriques a l’ONU

DEBAT4Defensar la presència
de les ciutats en les taules nego-
ciacions de la comunitat interna-
cional i que aquestes no estiguin
només ocupades pels estats.
Aquest és el plantejament que
Badalona i altres municipis del
món -integrants de Ciutats i Go-
verns Locals Units- defensen
abans de la celebració de la con-
ferència de l’ONU sobre Habitat-
ge i Desenvolupament Urbà Sos-

tenible, Habitat III, que tindrà lloc
a l’octubre.

Ahir al Museu l’alcaldessa,
Dolors Sabater, el tinent d’alcaldia,
Jose Téllez, el president de la
Plaine Commune de París, Patrick
Braoeuzec, el tinent d’alcaldia de
Barcelona, Jaume Asens,  i la di-
rectora de l’Observatori DESC,
Irene Escorihuela, van participar
en El Dret a la Ciutat: el paper de
les ciutats en el procés Hàbitat III.

Possible reforç de les sancions
per infraccions viàries al centre
MOBILITAT4L’Ajuntament re-
forçarà les sancions per infraccions
viàries al centre si d’aquí dues o
tres setmanes la campanya de
sensibilització Al Centre, la prio-
ritat és dels i les vianants: Res-
pectem-ho!no dóna resultats.

Es tracta d’una iniciativa
impulsada conjuntament pel
consistori i l’Associació de Veïns
i Veïnes del Centre, que pretén
sensibilitzar els conductors so-
bre la necessitat de mantenir els
bons hàbits al volant en una
zona on actualment hi ha pro-
blemes d’estacionaments no au-
toritzats i manca de respecte als
horaris de càrrega i descàrrega
en alguns carrers.

Fa 18 anys que l'espai com-
près entre els carrers Prim, Fran-
cesc Layret i avinguda Martí Pu-
jol es va constituir com a zona de
prioritat de vianants i ara els
veïns han reclamat mesures con-
tra l’incivisme viari per garantir
la seguretat dels vianants.

DESCONTENTS A LLEFIÀ
Un altre punt calent de la ciutat en
matèria de mobilitat és Llefià, on
ahir la plataforma Fem Barri va
protagonitzar una concentració
per reclamar millores en el man-
teniment de la via pública i al parc
infantil de la plaça de l’Amistat, ell
mateix dia que el govern va co-
mençar a fer-hi obres.

El govern municipal ha anunciat
la voluntat d’incorporar una taxa
per als pisos buits en el paquet
d’ordenances fiscals del 2017.
L’objectiu de la mesura és detec-
tar els habitatges desocupats du-
rant més de dos anys per incor-
porar-los al mercat de lloguer i se
sotmetrà a votació en un Ple ex-
traordinari a l’octubre. En el ma-
teix Ple també es presentarà l’or-
denança referent al procés de ve-
rificació d’habitatges desocupats
permanentment.

La nova ordenança es basa en
la llei catalana d’Habitatge del
2007, que defineix com a habi-
tatges buits aquells que estiguin
desocupats sense causa justifica-
da durant més de dos anys. Això
sí, el govern municipal planteja di-
verses excepcions, com el despla-
çament dels propietaris per motius
laborals, canvis de domicili per
raons de dependència o desavi-
nences legals després de rebre
una herència. Si els propietaris no
poden justificar que l’immoble
estigui buit per cap d’aquestes
raons, se’ls farà pagar una taxa.
Inicialment s’havia calculat que la

quantitat rondaria els 800 euros,
peròs segons indica el primer ti-
nent d’alcalde, Oriol Lladó, a
aquesta publicació sembla que
finalment serà inferior. Un cop pa-
gada la taxa, el consistori instarà
a incorporar-los al parc de lloguer
social. “Si no hi accedeixen, es pro-
cedirà a la via sancionadora”,
aclareix Lladó.  Segons la llei ca-
talana del 2007 les multes anirien
dels 5.000 als 900.000 euros.

El govern assegura que a la
ciutat hi ha 1.300 pisos buits en
mans de grans propietaris i, pre-
cisament un cop aprovada l’or-
denança de verificació d’immo-
bles, es començaria inspeccio-
nant els habitatges que són pro-
pietat de grans tenidors.

La taxa per als pisos desocu-
pats serà una de les mesures que

es presentarà avui a les set de la
tarda al Centre Cívic La Salut en la
primera audiència informativa
sobre les ordenances municipals
i els preus públics per al 2017.

LA PAH, SORPRESA
Per la seva banda, la PAH ha re-
accionat amb sorpresa a l’anunci
de l’Ajuntament. “No han comp-
tat amb nosaltres per a res”, criti-
ca la seva portaveu, Montse Gar-
cia, que recorda que la plataforma
sempre ha demanat multar els
grans tenidors.

D’altra banda, Garcia diu que
la proposta d’ordenança els genera
alguns dubtes. “Molts pisos no es
poden posar en lloguer perquè no
estan en condicions”, diu. “Potser
l’Ajuntament hauria de prioritzar
aquesta inversió”, conclou.

Es prioritzaran els immobles en mans de grans tenidors. Foto: Arxiu

El consistori vol cobrar una taxa
als propietaris de pisos buits
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Llefià vol esdevenir un pol
cultural d’àmbit metropolità

CULTURA4Un cop celebrada la
Jornada de Reflexió Cultural, la
Comissió de Cultura de Llefià ja ha
definit els primers eixos que ha de
tenir el model cultural del barri. El
més agosarat, sens dubte, és l’a-
posta per convertir-lo en un pol
d’atracció comarcal o metropoli-
tà. “Estem tocant a Santa Coloma
i Sant Adrià i volem que Llefià pu-
gui acollir activitats d’entitats d’a-
quests municipis”, explica Jordi
López, membre de la comissió.

CARNAVAL I CORREFOC
D’altra banda, López explica que
a partir d’ara la rua de carnaval de
Llefià i el correfoc de les festes de
Sant Antoni del barri s’inclouran
a la taula tècnica de ciutat, tal com
va anunciar dissabte la regidora de
Cultura, Laia Sabater. “Ja són
considerats actes de ciutat, però a

la pràctica ens falta suport”, diu
López. Entre altres coses, la in-
clusió a la taula tècnica dotarà de
més recursos les activitats, en farà
més difusió i obre la porta a dis-
senyar recorreguts més llargs.

La Jornada de Reflexió Cul-
tural també va servir per abordar
de nou la voluntat de dissenyar un
programa unificat de festes per als
diferents barris del districte i per
plantejar l’elaboració d’un pla de
cultura, tant per al barri com per
la ciutat. “Cal fer una radiografia
del que es fa al barri, dels equipa-
ments culturals que tenim i dels
seus usos”, defensa López.

A més, durant la jornada de
dissabte la comissió va aprovar
augmentar el nombre d’entitats
que participen en l’ens, així com
fer un programa comú amb tota
l’oferta cultural al districte.

Fomentar una participació glo-
bal de la ciutadania en les Festes
de Maig i la Festa Major d’agost.
Aquest és el principal repte de la
Comissió de Festes després
d’haver donat el tret de sortida
al procés de reinvenció de les
principals festivitats de la ciutat.

Dissabte la Masia de Can
Canyadó va acollir unes jornades
amb les quals van participar re-
presentants de diverses festes ca-
talanes com La Patum, les Fes-
tes Majors de Premià de Mar i
Granollers o les Santes de Ma-
taró. L’objectiu era conèixer ex-
periències d’èxit en la gestió de
festes populars i tradicionals i els
membres de la comissió ja han
establert algunes de les princi-
pals línies de treball. “Volem
que la gent no es limiti a parti-
cipar en un acte concret, sinó que
s’identifiqui amb la festa i tam-
bé participi en la seva organit-
zació”, explica Sergi Caravaca,
membre de la comissió, que de-
fineix així el concepte de globa-
litat que es vol aconseguir.

Una voluntat que s’ha con-
solidat després d’escoltar els

testimonis de Granollers i Pre-
mià, dos municipis on les festes
dels Blancs i Blaus i dels Pirates
i Premianencs han aconseguit in-
volucrar una majoria de veïns
impensable anys enrere.

UN MODEL CLAR
L’1 d’octubre la comissió es reu-
nirà de nou per abordar el rep-
te de la participació, així com al-
tres qüestions que dissabte es
van posar sobre la taula. 

Per exemple, establir un mo-
del de com han de ser les festes.
“La falta d’un esquema clar per

a les festivitats no ens permet
fer-les créixer”, argumenta Ca-
ravaca. En aquest sentit, els res-
ponsables de les festes podrien
optar per diferents opcions. Una
d’elles es basaria en l’elaboració
d’un protocol escrit i l’altre en la
creació d’un esquema que to-
thom es comprometés a res-
pectar, sense necessitat de po-
sar-lo sobre paper.

Això sí, segons garanteix Ca-
ravaca qualsevol canvi que vis-
qui la festa s’abordarà des d’u-
na perspectiva de participació
ciutadana.

Representants de les festes de Santa Tecla i la Patum durant l’acte. Foto: Comissió 

La participació, el primer repte
per reinventar les festes
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Santa Coloma vol estrènyer
llaços amb la universitat

FORMACIÓ4El programa Ciutat
Universitària, en vigor des de
l’anterior mandat i impulsat per la
UB i l’Ajuntament, fa enguany un
pas endavant oferint activitats
formatives, sota el lema La uni-
versitat a prop teu. L’objectiu és
potenciar la relació entre la ciutat
i el Campus d’Alimentació de la
Universitat de Barcelona a Torri-
bera. Per començar, avui a dos
quarts de sis de la tarda el pro-
grama dóna el tret de sortida
amb un curs d'enologia bàsica i
tast de vins al campus i a la Vin-
ya d’en Sabaté.

D’altra banda, dijous que ve la
Biblioteca Central acollirà la pre-
sentació del Projecte d’Especia-
lització Territorial Besòs-Marina

Litoral, centrat en l’emprenedoria
i els àmbits de la gastronomia, la
salut i la nutrició.

Un dels plats forts arribarà el
24 de novembre amb la celebra-
ció del primer Fòrum Ciutat Uni-
versitària a l’Auditori de Can Roig
i Torres, que convocarà estu-
diants, personal docent, agents
econòmics i socials de la ciutat i
veïns per establir un espai de tre-
ball comú. A més, la universitat
també s’acostarà als barris, en
tres sessions formatives que abor-
daran el Dret, la salut mental i el
paper dels mediadors.

El campus de la UB té 3.000
alumnes i enguany ofereix nous
màsters i postgraus de gastrono-
mia i salut.

ADMINISTRACIÓ4El director ge-
neral de la Seguretat Social, Fran-
cisco Gómez, s’ha compromés a
reobrir l’oficina de la Tresoreria de
Santa Coloma el 3 d’octubre, se-
gons informa l’Ajuntament a tra-
vés d’un comunicat. Es tracta de la
data que l’ens estatal ja va fixar dies
enrere, després d’incomplir el ter-
mini que fixava la reobertura pel
16 de setembre. 

Tot plegat va començar el 3
de juny, quan l’oficina va abaixar
la persiana argumentant que
els treballadors estaven de bai-
xa o de vacances.

Dilluns, en una reunió amb
l’alcaldessa, Núria Parlon, Gó-
mez va assegurar que la reobertura
es produiria abans del 3 d’octubre.

Parlon també va plantejar a
Gómez la possibilitat que la ciutat
disposi d’una oficina pròpia i no
dependent de Badalona com pas-
sa ara. Una demanda que el di-
rector general de la Seguretat So-
cial s’ha compromès a estudiar.

L’alcaldessa, a més, també va
demanar que es doti del personal
necessari l’oficina o que s’integri en
alguna de les oficines de la Segu-
retat Social que hi ha a la ciutat.

Torribera acollirà  la campanya
‘Somriu amb Rocío’

SOLIDARITAT4La campanya so-
lidària Somriu amb Rocíoarribarà
diumenge al complex esportiu
Torribera. La Rocío és una nena
colomenca de 5 anys a la qual li
van detectar microcefàlia i parà-
lisi cerebral poc després de néixer.
Això li ha provocat seqüeles com
no poder caminar ni parlar o re-
tards en el desenvolupament.

Recentment la Rocío ha estat
operada del maluc, per la qual cosa
necessita fer rehabilitació, però

l’hospital només n’hi proporciona
una a la setmana. És per això que
la seva família vol recaptar fons per
pagar les sessions en un centre es-
pecialitzat, així com per poder
comprar un caminador ortopèdic
que milloraria la seva autonomia
i la seva qualitat de vida actual.

Diumenge a partir de les deu
del matí a Torribera s’organitza-
ran activitats a la piscina, una lu-
doteca, pàdel, tennis, karate i
zumba, entre altres.

Fibromiàlgia | 24 hores de natació
El complex esportiu de Torribera acollirà aquest cap de setmana les 24 hores de natació

per recaptar fons contra la fibromiàlgia. Hi haurà modalitats competitives i altres no com-
petitives. A més, s’organitzaran activitats infantils durant el dissabte tarda i monòlegs i

música en directe a la nit. L’edat mínima per participar-hi són 16 anys i el preu 10 euros.

La Seguretat Social promet
reobrir l’oficina el 3 d’octubre

La comunitat educativa colomenca
ha decidit respondre a la massifi-
cació a les aules que, diu, hi ha en
diversos dels centres d’infantil,
primària i secundària de la ciutat.
Ahir l’Assemblea Groga en defen-
sa de l’educació pública va convo-
car una trobada a l’Institut Puig
Castellar a la qual van assistir-hi
mestres, pares, mares, sindicats, la
regidora d’Educació, Mireia Gon-
zález, i representants de Som Gra-
menet i ICV-EUiA.

Precisament el Puig Castellar
ha vist com aquest curs el Depar-
tament d’Ensenyament de la Ge-
neralitat ha col·locat un bolet -una
línia suplementària a les previstes-
a 1r d’ESO. Un fet que, segons l’As-
semblea Groga, és només un
exemple de la massificació a les au-
les colomenques. “Hi ha instituts

que arriben a 33 i 34 alumnes per
aula, quan la ràtio màxima hauria
de ser de 30”, exposa Arnau Ro-
dellar, un dels seus membres. “A
més, el Ramon Berenguer i La Bas-
tida també tenen bolets”, afegeix.

Tot plegat evidencia, segons
Rodellar, que la ciutat necessita
dos instituts nous. El problema,
però, també és present a infantil i
primària, on en alguns casos es
concentren fins a 27 alumnes per
aula, quan el màxim establert és
25. “És especialment greu en una

ciutat amb tants centres de màxi-
ma complexitat”, assenyala Ro-
dellar, en referència a les escoles i
instituts ubicats en zones socioe-
conòmicament desafavorides.

Davant d’aquest escenari, l’As-
semblea Groga començarà una
campanya de difusió i, a més,
convocarà mobilitzacions a la pla-
ça de la Vila i a la seu del departa-
ment d’Ensenyament de la Gene-
ralitat, situada a Barcelona. A
més, volen portar les seves de-
mandes al Ple municipal.

Imatge d’arxiu de l’Institut Puig Castellar. Foto: Arxiu

La ciutat s’organitza contra 
la “massificació” a les aules

» L’Assemblea Groga farà mobilitzacions a Santa Coloma i Barcelona
» Denuncien saturació en centres d’infantil, primària i secundària 
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Absències i tòpics de les dones
als mitjans, al Mas Fonollar 

GÈNERE4Generar una reflexió
al voltant d’algunes absències,
presències i  tòpics relacionats
amb la representació de les do-
nes als mitjans de comunicació.
Aquest és l’objectiu de l’exposi-
ció Imatges per pensar, que es
pot veure fins al 30 de setembre
al Centre de Recursos Juvenils
Mas Fonollar.

La mostra és impulsada per
l’Observatori de les Dones als
Mitjans de Comunicació. Les
imatges han estat elaborades
per l’artista visual Tània Burgos
Fernàndez i el resultat és un re-
cull amb una proposta gràfica
de roll ups, semblants als pic-
togrames, que permet treballar
els significats de les imatges,
d’una manera assequible i
oberta a mirades i interpreta-
cions diverses.

EXPOSICIÓ ITINERANT
La mostra d’imatges és una ex-
posició itinerant que ha passat
i passarà per 21 municipis d’a-
rreu del país, els ajuntaments
dels quals formen part de l’ob-
servatori.

La instal·lació de l’exposició
a pobles i ciutats s’acompanya
de debats, tallers d’anàlisi i di-
nàmiques participatives. Tot
plegat, amb l’objectiu de po-
tenciar la reflexió ciutadana so-
bre la presència de les dones als
mitjans i el relat que aquests fan
d’elles.

La mostra Imatges per pen-
sar és l’activitat central del 2016
de l’observatori, una plataforma
que vol promoure una cultura
crítica en relació amb la repre-
sentació de les dones en els
mitjans escrits i audiovisuals.

La presentació de la temporada
2016-2017 de La Colmena ha es-
tat una declaració d’intencions
en tota regla. Dimarts, el presi-
dent de l’entitat, Miquel Serra,
la regidora de Cultura de l’A-
juntament, Petra Jiménez, i els
directors del teatre Andreu Ba-
nús i Joan Fernández, van es-
cenificar l’inici d’un curs en què
volen consolidar la proposta te-
atral de La Colmena a la ciutat,
coincidint amb la recta final de
la celebració del centenari de
l’entitat.

Una consolidació que Fer-
nández i Banús aposten perquè
arribi a través del treball conjunt
amb les companyies i artistes lo-
cals. “Volem ser un aparador
per a ells”, diuen. En aquest
sentit, el teatre acollirà repre-
sentacions de les companyies
Art en acció o Cocoteva.

“TEATRE DE TEMPORADA”
D’altra banda, una de les nove-
tats del curs serà l’aposta per
convertir La Colmena en un te-
atre de temporada. La idea és
que els espectacles puguin estar

programats en cartell de dos a
tres caps de setmana, donant l’o-
portunitat a les companyies de
poder fer més funcions i així fer
créixer l’assistència a la sala. La
fidelització del públic, a més,
també s’incentivarà regalant una
entrada per un espectacle al pú-
blic que ja n’hagi vist tres abans.

Alguns dels muntatges que
aterraran durant aquesta tem-
porada a La Colmena seran Des-
pués de la lluvia, de Sergi Belbel,
o Paraules encadenades, de Jor-
di Galceran, així com altres pro-
duccions pròpies com per exem-

ple els monòlegs de El Club de La
Colmena.

A més, Fernández i Banús
també han apostat per mantenir
les gales de màgia i el Borinot, la
mostra d’espectacles familiars
que aquest Nadal arribarà a la
seva tercera edició.

La Colmena arranca una
campanya il·lusionant que l’ha
de consolidar com un referent
a la ciutat. De moment, sembla
que va per bon camí, ja que s’ha
superat el nombre d’inscrits
de l’any passat en els cursos de
formació del teatre.

Serra, Jiménez i Fernández durant la presentació. Foto: La Colmena

La Colmena vol convertir-se en
“aparador” per a artistes locals

Redacció
SANTA COLOMA
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Sant Adrià
setembre 2016

Avui a les set de la tarda l’escrip-
tor adrianenc Javier Pérez Andú-
jar exercirà de pregoner de les fes-
tes de la Mercè de Barcelona. An-
dújar, però, tindrà un competidor
fins fa uns dies inesperat. 
I és que a les vuit del vespre l’ac-
tor Toni Albà protagonitzarà un
pregó alternatiu a Pla de Palau, en
una iniciativa batejada com El
Merder 2016. “Andújar ha insul-
tat els ciutadans catalans que vo-
lem la independència i pensem di-
ferent”, assegura el còmic en de-
claracions a Línia Nord, posant
com a exemple l’article al diari El
País en què l’escriptor compara-
va les acusacions de catalanofòbia
a una candidata d’ICV-EUiA a
Girona amb  situacions creades per
l’aiatol·là Khomeini a l’Iran. “Quan
l’Ajuntament el tria a ell s’està fent

ressò del seu pensament”, la-
menta Albà, que davant la pro-
posta d’un tuitaire per ser el pre-
goner alternatiu va decidir fer el
pas endavant.

NI LLENGUA NI POLÍTICA
D’altra banda, l’actor nega que El
Merder 2016 contraprogrami An-
dújar pel fet de ser castellanopar-
lant ni pel seu color polític. “Els
motius són les seves faltes de res-
pecte”, insisteix Albà. “Penso que
Andújar té molta capacitat in-

tel·lectual i em sap greu que es tiri
pedres a la seva pròpia teulada”,
afegeix el còmic, que encarnarà Fe-
lip V durant el Merder 2016 en un
pregó amb humor i que, segons as-
segura, “picarà la cresta a l’Ajun-
tament, Colau i tots els grups mu-
nicipals”, avança.

Aquesta publicació s’ha posat
en contacte amb Andújar, però
l’escriptor ha preferit no fer de-
claracions fins després del pregó
que farà avui a les set de la tarda
al Saló de Cent de Barcelona.

Albà protagonitzarà El Merder 2016. Foto: Arxiu

Toni Albà contraprogama 
el pregó d’Andújar a La Mercè
» L’actor imitarà el rei Felip V en el pregó alternatiu El Merder 2016

» Albà considera que l’adrianenc Andújar ha insultat els independentistes

Dues exposicions recorden 
el llegat de Guerau Calàbia

ART4Fins al 30 de desembre la
ciutat fa un doble homenatge a
l’artista adrianenc Guerau Ca-
làbia, mort el 2011.

Per una banda, la Biblioteca
Sant Adrià acull l’exposició L'art
simbòlic de Guerau Calàbia,
mentre que al Centre de pro-
ducció cultural i juvenil Polidor
es podrà veure la mostra La
mirada de Guerau Calàbia. To-
tes dues mostren les primeres
pintures i gravats d’aquest ar-
tista polifacètic.

I és que l’artista adrianenc va
ser escultor, pintor i gravador,

però a més va exercir d’escrip-
tor, dramaturg, així com de do-
cènt artístic i teatral.

Guerau Calàbia va néixer el
1938 a Sant Adrià i posterior-
ment va viure i treballar a Bar-
celona i Mataró, on va morir el
2011. L’artista va rebre diversos
premis i distincions a nivell in-
ternacional i, en canvi, va ser poc
reconegut a Catalunya i a l’estat
espanyol.

Durant l’última etapa de la
seva vida, Calàbia va decidir
donar gran part de la seva obra
artística a l’Ajuntament. 

Reivindicació per a l’obertura
de fronteres al MhiC

REFUGIATS4La Plataforma
Stop Mare Mortum (SMM) ce-
lebrarà avui a partir de les set de
la tarda una festa al Museu de la
Història de la Immigració de
Catalunya (MhiC). 

La plataforma va néixer fa un
any i mig amb l’objectiu de rei-
vindicar l’acollida de persones
refugiades i l’obertura de fron-
teres a Europa per poder fer-ho
possible. En aquest sentit, la
seva activitat s’ha basat en la di-
fusió de la situació que viuen mi-
lers de persones procedents d’À-
frica i el Pròxim Orient, així

com la realització de viatges a
Grècia i Itàlia per conèixer la
seva realitat i necessitats sobre
el terreny.

La festa d’avui al MhiC ser-
virà per presentar l’exposició
Rostres de la Mediterrània, una
acció participativa en què des-
enes de persones han pintat les
cares de la Mediterrània tal com
elles les voldrien veure.

D’altra banda, l’esdeveni-
ment al Museu també comp-
tarà amb els concerts de Na-
mina, Oriol Barri, Raynald Co-
lom i els Bonobos.

En Comú Podem demana més
regulació per als crematoris

MEDI AMBIENT4El senador
adrianenc d’En Comú Podem,
Joan Comorera, ha instat el go-
vern espanyol a aprovar una le-
gislació mediambiental per re-
gular les condicions mínimes
que han de respectar les ins-
tal·lacions de crematoris.

Comorera ha preguntat a l’e-
xecutiu de Mariano Rajoy, ara en
funcions, si té pensat tirar en-
davant aquesta legislació, així
com la valoració que fa el govern

central sobre els conflictes ge-
nerats per la instal·lació de cre-
matoris en zones pròximes a
nuclis urbans.

Les demandes d’En Comú
Podem arriben en un moment
en què el crematori que s’ha
d’instal·lar al barri de La Cata-
lana està pendent de les con-
verses entre Tanatori del Litoral,
adjudicatària del projecte, i l’A-
juntament, que es va compro-
metre a buscar alternatives.

Gènere | Nova programació al CIOD
El Centre d’Informació i Orientació de la Dona (CIOD) estrena nova programació a partir de

l’octubre. El CIOD ha programat activitats des de la primera setmana d’octubre fins a finals de
gener i es duran a terme de dilluns a dijous. Entre altres, s’hi faran tallers de ioga, intel·ligèn-

cia emocional, meditació, gimnàstica, autoconeixement personal, salut emocional o teatre.

Redacció
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Montgat

Montgat celebrarà diumenge
el 29è Aplec de la sardana

TRADICIÓ4El Parc de la Riera
d’en Font acollirà diumenge el
29è Aplec de la sardana de
Montgat. Enguany, la trobada
sardanista reunirà la Cobla la
Flama de Farners, la Cobla Ciu-
tat de Girona i la Cobla Marina-
da de Badalona. Totes tres, for-
macions consolidades i amb una
llarga trajectòria.

L’Agrupació Sardanista de
Montgat torna a organitzar l’a-
plec que s’allargarà durant tot el
dia. Per una banda, al matí la
trobada començarà a partir de

dos quarts d’onze del matí. D’al-
tra banda, a la tarda es repren-
drà l’activitat a les cinc de la tar-
da. Entremig, se celebrarà un
dinar popular a un preu de tret-
ze euros.

Montgat, doncs, ja ho té
preparat per celebrar un dels
dies grans que estan marcats en
vermell al calendari festiu del
poble. Tradició, dansa, música
i germanor tornaran a ser les
protagonistes d’un aplec sar-
danista que enguany celebra el
seu 29è aniversari.

Parc del Tramvia | Jugateca ambiental
Dissabte de dos quarts de dotze del matí a una del migdia torna la jugateca ambiental al parc

del Tramvia, organitzada conjuntament pels ajuntaments de Montgat i Tiana i per l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona. Es tracta d’una iniciativa que vol difondre la protecció del medi, ex-

perimentar, fomentar l'aprenentatge i el coneixement de l’entorn entre  el públic infantil.

La Diputació ja ha entregat a l’A-
juntament els plans de mante-
niment inicial de les escoles Sal-
vador Espriu i Timó. Concreta-
ment, va ser el diputat d’Educa-
ció de l’ens provincial, Rafael
Homet, qui va entregar els do-
cuments a l’alcaldessa, Rosa
Funtané, el 16 de setembre.

L’objectiu d’aquests plans és
determinar les accions que han
de desenvolupar les escoles per
analitzar l'estat del seu edifici,
així com fer el manteniment
necessari, identificar els riscos en
matèria de seguretat, dimen-
sionar recursos humans i eco-
nòmics i analitzar el manteni-
ment i la prevenció que cal apli-
car. Un dels punts importants
d'aquest pla és la conservació
dels edificis en condicions òpti-
mes, d'acord amb les caracte-
rístiques amb les quals vam ser
dissenyats i construïts. També es

donen recomanacions per reduir
l'envelliment prematur i la se-
guretat d'ús de l'edifici.

Els plans estan coordinats
per la Diputació, que posarà a dis-
posició de l’Ajuntament les eines
que permetin prendre les deci-
sions necessàries a l’hora d’in-
vertir i proveir els centres de les
inversions i recursos necessaris

per al seu manteniment. Tot ple-
gat per garantir-ne la seguretat.

L’entrega dels plans de man-
teniment de la Salvador Espriu
i la Timó es va produir el mateix
dia de la inauguració de les
obres d’ampliació de l’escola
Sant Joan, després d’unes obres
que s’havien allargat durant els
últims set mesos.

Imatge d’arxiu de l’escola Salvador Espriu. Foto: Google Maps

L’escola Salvador Espriu 
ja té el seu pla de manteniment
Redacció
MONTGAT
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Tiana

El narrador Joan Boher
reprèn L’hora del conte

ACTIVITATS4La Biblioteca Can
Baratau reprendrà avui a dos
quarts de sis de la tarda el cicle
L’hora del conte. El tret de sor-
tida el donarà el narrador Joan
Boher, que apareixerà a la bi-
blioteca disfressat de cuiner i
presentant-se com el millor xef
del món per explicar contes per
menjar. 

Boher és un dels contacontes
més reconeguts i amb més tra-
jectòria de Catalunya. A més,
també és escriptor, guionista i
especialista en activitats de di-
namització lectora.

Fa deu anys que es dedica a
la narració oral treballant per a
escoles, biblioteques i editorials
i ha participat en diverses edi-
cions del festival de narració oral
Munt de Mots.

La segona sessió del curs
del cicle L’hora del conte serà di-
jous que ve i es farà excepcio-
nalment a la Llar de persones
grans, en el marc del projecte
Àvies de conte.

Després d’aquesta sessió es
convidarà els nens i nenes a
una xocolatada, amb l’objectiu
que infants i avis interactuïn.

Can Riera | Jornada de mobilitat
Avui a partir de les sis de la tarda Can Riera acollirà una jornada participativa sobre

mobilitat convocada per l’Ajuntament. El consistori explica que el seu objectiu és mi-
llorar l'accessibilitat dels vianants pels carrers del poble, així com la circulació, la se-

guretat dels nostres vehicles i fomentar de l'ús de la bicicleta entre els veïns.

La Festa Major de Sant Cebrià va
viure el cap de setmana passat els
seus plats forts. L’única pega va
ser la pluja de dissabte al vespre,
que va obligar a suspendre el con-
cert d’Auxili a la zona poliespor-
tiva. Tot i així, la regidora de cul-
tura, Núria Blasco avança que
amb tota probabilitat l’any que ve
el concert es tornarà a programar
al mateix emplaçament. D’altra
banda, el Ball de Festa Major -que
es va celebrar a la Sala Albéniz-
i el Xiringuito del Doc Mascaró
van poder esquivar la pluja.

L’Ajuntament valora positi-
vament la participació en tots els
actes d’unes festes que es van ini-
ciar el segon cap de setmana de
setembre. “Hem separat els actes
en tres caps de setmana perquè
no coincideixin tots”, assenyala
Blasco, que destaca la consoli-
dació total de la mongetada i el
concurs de paelles, així com la re-

cuperació del Ball de Punts du-
rant la cercavila. 

Es tracta d’una dansa gitana
nascuda al segle XIX, típica en
diversos municipis del Barce-
lonès Nord i el Baix Maresme i
que feia uns quinze anys que no
es ballava al poble. Diumenge,
l’esbart dansaire Joaquim Ruy-
ra de Blanes la va recuperar en
un matí de danses populars a la
plaça de la Vila.

ÚLTIM CAP DE SETMANA
La festa continua aquest cap de
setmana. Demà s’instal·larà un
rocòdrom a la plaça de la Vila i es
farà una sessió de cinema de
muntanya a l’Ermita de l’Alegria. 

D’altra banda, diumenge el
Camí Dalt d’Alella acollirà la tro-
bada de cotxe i motos antigues
Clàssics Tiana i se celebrarà el tor-
neig de futbol de Festa Major al
camp municipal.

Les danses populars vans er protagonistes dfumenge. Foto: @mercemillan

Èxit d’una Festa Major de 
Sant Cebrià que encara cueja

Redacció
TIANA



L’alcaldessa de Santa Coloma,
Núria Parlon, i l’actual secretari del
PSC, Miquel Iceta, ja han comen-
çat la cursa per obtenir els suports
necessaris i vèncer en les eleccions
primàries per dirigir el partit, que
se celebraran el 15 d’octubre. 

Tot i que diverses veus recla-
maven un pacte entre els dos
candidats, de moment cap dels dos
ha renunciat a ocupar la primera
secretaria i, per tant, seran les ur-
nes les que desbloquejaran el fu-
tur dels socialistes.

Algunes de les veus que recla-
maven -i encara ho fan- un pacte
entre Iceta i Parlon vénen del
Barcelonès Nord. L’alcalde de
Sant Adrià, Joan Callau, i el primer
secretari de l’agrupació del PSC a
Badalona, Álex Pastor, consideren
que el millor escenari seria un
acord entre els dos aspirants. De

fet, Pastor creu que el pacte es po-
dria fer un cop s’hagin celebrat les
primàries. Això sí, té clar que ell
donarà suport a Parlon. “Hi ha
d’haver una renovació i ella és la
persona ideal per encapçalar-la”,
considera.  

Per a Pastor, la batllessa colo-
menca pot aportar solucions a
l’encaix de Catalunya a l’estat es-
panyol.  Això sí, amb la recepta co-
neguda del federalisme. “No és
una proposta nova però cal seure
i parlar, i Parlon té un perfil pro-
pi determinant per fer-ho”, afirma,
al mateix temps que qualifica Ice-
ta com a “imprescindible per al
PSC i per a Catalunya”.

Una consideració que també fa
Callau. “És una de les persones
més importants a la política cata-
lana i espanyola”, assegura l’al-
calde, que ha anunciat a aquesta
publicació el seu suport a l’actual
primer secretari. “Crec en el seu
discurs pel que fa a l’encaix entre
Catalunya i Espanya”, diu també.
Tot i això, l’alcalde adrianenc con-

sidera que els projectes d’Iceta i
Parlon “no són tan diferents”. “El
més dolorós és haver de votar”,
conclou.

Una postura que no compar-
teix l’alcaldessa de Tiana, Ester Pu-
jol, que dóna suport a Parlon.
“Les primàries són una oportuni-
tat fantàstica perquè els militants

fem valdre la nostra veu al partit”,
apunta. Pujol considera que el
PSC ha de fer valdre l’herència re-
buda però també fer “un punt i a
part” per recuperar l’espai electo-
ral d’esquerres. En aquest sentit,
la batllessa creu que Parlon és la
millor opció i creu que està avalada
per la seva feina a l’Ajuntament co-

lomenc. “El PSC és un partit mu-
nicipalista”, reivindica Pujol.

Falta poc menys d’un mes
perquè els militants del PSC es-
cullin el seu líder i els màxims re-
presentants socialistes del Barce-
lonès Nord ja s’han posicionat.
Caldrà veure si la base comarcal
segueix els mateixos camins.

La comarca tria: Parlon o Iceta
» Els socialistes del Barcelonès Nord es posicionen en la cursa dels dos candidats per liderar el PSC

» Joan Callau aposta per l’actual primer secretari, mentre que Álex Pastor i Ester Pujol opten per Parlon

Redacció
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Comarca Formació | Emprenedoria i empresa
El servei de Suport Empresarial de l’Ajuntament de Sant Adrià, en col·laboració amb els Ajun-
taments de Badalona i Santa Coloma de Gramenet ofereix diverses accions formatives adreça-

des a persones emprenedores i empresàries durant els mesos de setembre a desembre. Les for-
macions se centraran en l’estudi d’idees de negoci, fiscalitat, mindfulness o xarxes socials.

Pastor , Callau i Pujol ja s’han posicionat en la cursa per escollir el líder del PSC. Fotos: Arxiu
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“Els polígons industrials són les
autèntiques pistes d’aterratge per
a les empreses que venen al terri-
tori metropolità”. Són paraules del
vicepresident de Desenvolupa-
ment Social i Econòmic de l’Àrea
Metropolitana de Barcelona (AMB),
Jaume Collboni, en referència al
programa de subvencions de l’ens
supramunicipal per a la millora
d’infraestructures i de competitivitat
de polígons industrials, el qual està
dotat amb 30 milions d’euros. 

Els principals objectius de les aju-
des són fomentar la competitivitat
i dinamització dels polígons i àrees
d’activitat econòmica de l’àrea me-
tropolitana i generar ocupació. En
aquest últim punt, en concret, l’AMB
calcula que els llocs de feina que es
crearan directament i indirecta arri-
baran al miler al llarg de l’execució
del programa. “Un dels objectius de
l’AMB per al mandat és crear llocs de
feina de qualitat”, argumenta al res-
pecte Collboni, que afirma que,
d’aquesta manera, es combatran els
“principals problemes del territori”,

que segons ell són “l’atur i la preca-
rietat laboral”. 

Aquest programa de subven-
cions, que es va posar en marxa fa
dos anys, s’ha dividit en dues con-
vocatòries. Els primers ajuts es van
atorgar el mes de maig de l’any pas-
sat –amb una dotació de 10 mi-
lions–, mentre que els segons van
ser aprovats a finals del maig d’en-
guany –amb una assignació de 20
milions d’euros–. 

Tot i que aquesta línia de sub-
vencions consta de 30 milions,
l’impacte econòmic arriba fins als
47, tenint en compte que cal su-
mar-hi la inversió privada.  De fet,
l’AMB subvenciona fins a un 70%
dels projectes atorgats, o fins a un
màxim d’1,5 milions. 

Fins avui, l’AMB ha avaluat 165
sol·licituds de subvenció presen-
tades entre les dues convocatòries,

de les quals se n’han aprovat 109.
D’entre aquesta xifra, la meitat
han estat demanades per empre-
ses privades en col·laboració amb
els Ajuntaments, mentre que un
40% correspon als consistoris. La
resta han estat atorgades a asso-
ciacions d’empreses. 

Pel que fa a les inversions, 23,8
milions tenen a veure amb l’efi-
ciència energètica, mentre que
les accions d’urbanització i millo-
ra de les infraestructures de serveis
ascendeix als 12,6 milions. En ter-
cer lloc hi ha les obres de millora de
l’accessibilitat –6,3 milions– i en
quart lloc hi ha les partides per a re-
habilitar edificis –4,3 milions–. 

Collboni considera necessà-
ries aquestes inversions al sector in-
dustrial “per sortir de la crisi” i ac-
tuar sobre un territori, l’àrea me-
tropolitana, que s’ha descuidat
durant molt de temps. 

Segons dades de l’AMB, de
tots els projectes que han rebut
subvenció en la primera convoca-
tòria del programa, un 32,6% ja es-
tan finalitzats, mentre que un
14,3% estan en fase d’obres. Per tot
plegat, l’ens assegura que el 96%
dels projectes subvencionats es
desenvoluparan amb èxit. 

Enfortint els polígons
» L’Àrea Metropolitana de Barcelona (AMB) dedica 30 milions a subvencionar-hi millores

» Les ajudes volen promoure la competitivitat, dinamitzar aquests espais i generar ocupació

ECONOMIA4Els polígons in-
dustrials són uns espais molt ca-
racterístics de l’àrea metropolita-
na, i la seva importància en relació
a la superfície que hi ocupen no és
menor. De fet, els 250 polígons
d’activitat econòmica (PAE) de la
zona ocupen una superfície apro-
ximada de 8.000 hectàrees. 

N’hi ha a tots els municipis me-
tropolitans, a excepció de Badia
del Vallès i Tiana, i allotgen unes
28.000 activitats empresarials, se-
gons dades de l’AMB. 

Per àmbit d’activitats, més d’u-
na tercera part de les que s’hi
desenvolupen corresponen al sec-
tor del comerç –37%–, seguit pel
de serveis –22%–, la indús-
tria –20%–, la construcció –9%– i
la logística –8%–. El 4% restant co-
rresponen a altres activitats. 

Segons l’AMB, les principals
actuacions que necessiten estan
vinculades a la millora de l’efi-
ciència energètica i la mobilitat, a
la renovació de les infraestructu-
res i la rehabilitació d’edificis. 

8.000 hectàrees 

Collboni: “L’objectiu

de l’AMB és crear

ocupació de qualitat”
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L’AMB destaca la importància econòmica i de generació d’ocupació dels polígons industrials. Fotos: AMB i arxiu

Comarca
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TERRITORI4El programa d’a-
judes als polígons industrials de
l’AMB ha concedit set projectes a
Santa Coloma, Badalona i Sant
Adrià, els quals suposen una in-
versió de 9,2 milions. 

Pel que fa a Badalona, aquest
municipi té tres projectes aprovats
amb una inversió total de 2,4 mi-
lions d’euros. 

En el cas de Santa Coloma
només hi ha concedit, almenys de
moment, un projecte, el qual

compta amb un ampli pressu-
post de 3,9 milions. 

A Sant Adrià, per la seva ban-
da, hi ha tres projectes en marxa.
En aquest cas, la inversió ascendeix
als 1,3 milions d’euros. 

Per altra banda, Montcada i
Reixac, municipi fronterer amb el
Barcelonès Nord, tot i que ja és al
Vallès Occidental, ha vist com
l’AMB donava llum verda a dues
sol·licituds presentades, amb un
pressupost  d’1,6 milions. 

7,6 milions a la comarca

El programa de millora de compe-
titivitat dels polígons industrials de
l’Àrea Metropolitana de Barcelona
(AMB) ja ha aprovat subvencionar
109 projectes des que va arrencar ara
fa un parell d’anys. Aquestes actua-
cions s’han fet efectives en 24 mu-
nicipis de l’àrea metropolitana, la
qual està dividida en cinc grans zo-
nes, cadascuna d’elles amb les seves
particularitats i necessitats especí-
fiques que es detallen a continuació. 

La primera gran àrea se situa a
l’àmbit del Delta del Llobregat, una
zona que ha concentrat un nombre
important de les propostes presen-
tades per empreses i associacions
empresarials. En concret, el 75%
dels projectes aprovats en aquest te-
rritori han anat dirigits a millorar l’e-
ficiència energètica de les factories,
amb actuacions sobre les xarxes de
fred i calor i sobre les infraestructu-
res per a l’ús del vehicle elèctric, una
altra de les apostes de l’AMB. Segons

dades de l’ens supramunicipal, la in-
versió generada en aquest territori
és de 16 milions d’euros. 

Avançant cap al nord del Delta
hi ha el corredor del Llobregat, que
ocupa la part central i nord de la co-
marca, on el 80% de les actuacions
s’han centrat en projectes d’urba-
nització i millora dels polígons els

quals, amb els anys, havien quedat
obsolets. En aquest sentit, s’han
dut a terme obres de remodelació,
asfaltat de carrers, rehabilitació d’e-
dificis o creació de noves infraes-
tructures. En aquest àmbit la inver-
sió és de 10,1 milions d’euros. 

L’AMB també destaca l’eix de la
C-32, a l’àmbit de Viladecans, Gavà i
Castelldefels. Aquí, gran part de les
subvencions han anat a parar a la re-

novació i millora dels polígons ob-
solets i de les seves infraestructures
de serveis. La resta, una cinquena
part, tenen a veure també amb l’e-
ficiència energètica. Aquí s’han in-
vertit un total de 5,9 milions. 

Creuant Barcelona cap a l’est hi
ha l’àmbit del Besòs, al Barcelonès
Nord, on el 80% de les actuacions
s’han concentrat entorn de la re-
novació i millora dels polígons ob-
solets, mentre que el 20% ha posat
l’accent en l’accessibilitat, amb l’o-
bertura de nous carrers i la cons-
trucció de rotondes. Tot plegat ha
tingut un cost de 9,4 milions. 

Per últim, al nord de l’àmbit del
Besòs hi ha l’eix de la B-30. En aques-
ta zona els projectes es concentren
en un 40% en l’augment de la mo-
bilitat sostenible per accedir-hi i cir-
cular-hi, amb la creació de nous
carrils bici i la construcció d’aparca-
ments, els quals faciliten deixar el
cotxe i moure’s per dins amb mitjans
de transport sostenibles. Un altre
40% dels projectes tenen com a ob-
jectiu la millora de l’eficiència ener-
gètica. Unes actuacions possibles
gràcies a una inversió de 5,5 milions.

Guanyar competitivitat
» L’AMB divideix els polígons de l’àrea metropolitana en cinc grans zones amb particularitats

» Cadascuna d’elles té necessitats diferents i requereixen accions i projectes adaptats

Redacció
BARCELONÈS NORD

Les prioritats d’inversió es divideixen en cinc àrees, cadascuna amb les seves necessitats específiques. Infografia: AMB

Els 109 projectes

aprovats es divideixen

en 24 municipis

5 àrees OBJECTIUS DIFERENTS

Comarca
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Tiana celebra la primera
trobada de cotxes clàssics

FIRA4L’Associació de Comer-
ciants i Serveis Tianencs (ACIST)
celebra aquest diumenge la pri-
mera edició del Clàssics Tiana,
una trobada de vehicles vintage
matriculats abans de l’any 1991. 

Des de l’entitat conviden a
tots aquells que tinguin un cot-
xe o una moto de més de 25 anys
a què els exposin al Camí Dalt
d’Alella diumenge a partir de dos
quarts de 10 del matí i fins al
migdia. Un cop allà, els visi-
tants els podran contemplar fins
a les dues del migdia, quan fi-
nalitzi la trobada. 

A banda de l’exposició, hi
haurà un sorteig de dos lots de
productes per a vehicles, cedits
per Tot Motor Tiana, i hi haurà
una botifarrada popular per es-

morzar, gratuïta per als 50 pri-
mers conductors que hi arri-
bin. La resta de participants i vi-
sitants la podran gaudir a preus
populars. 

Des de l’ACIST esperen que
la cita sigui tot un èxit. Depenent
de com vagi enguany, de cara a
l’any vinent estan considerant la
possibilitat de fer una rua amb
els cotxes pels carrers del poble. 

Per altra banda, l’associació
va celebrar el cap de setmana
passat el Tiana Market, dues
jornades comercials al carrer
en el marc de la Festa Major que
van omplir de parades el carrer
Matas. Fonts de l’ACIST cele-
bren la “bona afluència de visi-
tants” i destaquen l’èxit dels tres
foodtrucksque s’hi van instal·lar.

Sant Adrià | Mercadona dóna productes de primera necessitat
Des de fa una setmana, Mercadona està col·laborant amb l’Associació Socio-Cultural Sant 

Antoni Maria Zaccaria mitjançant la donació de productes no aptes per a la venda, però sí per
al consum, destinats a persones necessitades. L’entrega dels aliments es fa al mateix local 

de l’associació, que atén diàriament a unes 25 persones amb l’ajuda de 20 voluntaris. 

En el pròxim Ple de dimarts
s’aprovarà de ben segur una
moció presentada per l’oposició
que insta el govern a portar a la
sessió d’octubre la proposta d’a-
provació inicial del projecte dels
dos Mercadona vinculats a Ba-
dalona Capaç. 

Les forces de l’oposició, ma-
joria al Ple, votaran a favor d’a-
questa demanda que vol tirar en-
davant una actuació que el go-
vern municipal va frenar en sec
al juliol, després de les reticències
que va aixecar entre veïns, co-
merciants, ecologistes i alguns
sectors del mateix consistori.
Aleshores, el govern es va impo-
sar el 30 de setembre com a
data límit per estudiar alternati-
ves perquè la nova seu de la
Fundació Badalona Capaç no
anés lligada a l’arribada de dos
Mercadona més a la ciutat, tal
com contempla el projecte actual.

De moment, des de l’equip de
govern fan una crida al diàleg.
“Intentarem negociar per buscar
un acord de consens”, explica el
primer tinent d’alcalde Oriol
Lladó. En aquest sentit, la vo-
luntat municipal és que al Ple del
mes d’octubre es pugui portar un
dictamen consensuat per totes
les forces que “permeti avan-
çar” en la qüestió. 

De moment, tal com es va
anunciar fa unes setmanes, les
dues opcions alternatives que el
govern municipal té sobre la
taula impliquen habilitar l’anti-

ga fàbrica Mobba, perquè BDN
Capaç s’hi instal·li, i per l’ano-
menat “projecte actual millo-
rat”, que consistiria a fer modi-
ficacions puntuals de l’actual
proposta per tal de reduir l’im-
pacte que el nou edifici de la fun-
dació tindria al Turó de l’Enric.

Sigui com sigui, Lladó recor-
da que fins al dia 30 hi ha temps
per avaluar i decidir quin d’a-
quests dos escenaris s’acaba im-
posant. Pel que fa a les preferèn-
cies, des del govern local no es
mullen. “Les dues opcions són
damunt la taula”, afirma Lladó. 

L’oposició fa força per portar al
Ple els Mercadona de BDN Capaç
Redacció
BADALONA

Des de la fundació exigeixen que el projecte es desencalli. Foto: BDN Capaç

Un Torino dels 70, un dels possibles cotxes que podrien participar-hi. Foto: Arxiu
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Esports Sant Adrià | L’Snatt’s organitza el mini torneig Ciutat de Sant Adrià
El millor bàsquet de base tornarà a veure’s a Sant Adrià. Durant aquest cap de setmana, les pistes

del Ricart i el Polidor seran l’escenari del mini torneig Ciutat de Sant Adrià, el campionat en el qual
competiran l’equip B i dos dels preminis del club. Els equips convidats a la cita seran el Bàsquet

Boet, el CB Mataró, el Vilanova, el Claret, el Bàsquet Franqueses, el CB Joviat o el GEiEG gironí.

A l’esport res no és impossible si
esforç i talent s’uneixen i la Pen-
ya va portar aquesta equació fins
a l’extrem per derrotar el vigent
subcampió d’Europa, el Fener-
bahçe de Zeljko Obradovic (87-83)
en el partit de presentació de l’e-
quip diumenge passat a l’Olímpic.

Un dels millors equips del
continent es va sumar a la festa del
Joventut (presentació de tots els
equips de la base i del sènior i ce-
lebració dels 25 anys del primer
partit jugat a l’Olímpic, el 17 de se-
tembre del 1991 contra l’Aris de
Salònica) per viure una tarda his-
tòrica que només es va perdre To-
masz Gielo, que encara estava
concentrat amb Polònia.

Mireia Belmonte va ser l’en-
carregada de llençar la pilota en-
laire i a partir d’aleshores la Pen-
ya va recuperar els seus trets ca-

racterístics; orgull, esperit de sa-
crifici i l’empenta de l’afició van fer
que l’equip jugués de tu a tu con-
tra els turcs, que es van plantar a
la ciutat amb noms com Bogda-
novic, Arna i Vesely. Després d’un
primer quart força igualat, on van
lluir Lapornik i Vasiliauskas, Obra-
dovic va ajustar la defensa i va co-
mençar a ofegar la creació verd-i-
negra. Passaven els minuts i les cis-
telles no entraven, de manera
que el conjunt groc va marxar amb
12 punts de renda (31-43).

Al tercer període es va repetir
la tònica del primer, un xoc d’es-
tils. El Joventut des del triple
buscava la remuntada i el Fener-
bahçe, més potent, mantenia a rat-
lla l’empenta verd-i-negra. Però la
màgia de l’Olímpic va tornar a apa-
rèixer en els moments finals. Ga-
rrett Stutz, amb els seus 2,13 me-
tres d’altura, es va erigir en la re-
ferència de l’equip, que no para-
va de créixer al mateix temps que
els dubtes assaltaven els turcs. L’e-
quip anotava de dins i de fora, de

prop i de lluny i un tir lliure d’S-
tutz va retornar la iniciativa a la
Penya a 1 minut 21 segons per al
final. Bogdanovic va tornar a cap-
girar el resultat, però dos punts
d’Stutz i dos més de Vidal van po-
sar el punt final feliç a la festa.

COMPTE ENRERE PER A LA LLIGA
Per altra banda, abans-d’ahir es va
celebrar a Madrid la tradicional

gala que precedeix l’inici de la tem-
porada regular. Sergi Vidal i la pre-
sentadora Samanta Villar van ser
els ambaixadors de la Penya a l’ac-
te. L’escorta va destacar que és una
sort “poder formar part del grup
de jugadors que fem realitat el
somni d’arribar al màxim nivell
amb el nostre club és un luxe i una
sort”, mentre que la periodista va
explicar que té moltes ganes que

comenci la competició i que espera
coses positives de l’equip. “Serà un
any molt interessant, s’han viscut
molts canvis aquest estiu, a la
plantilla i amb nou entrenador,
però veig l’equip amb ganes”, va
assegurar Villar.

La Penya debutarà a la Lliga
Endesa diumenge de la setmana
que ve, quan els de Diego Ocam-
po visitaran l’UCAM de Múrcia.

L’Olímpic viu una (altra) nit èpica
» La Penya mostra el seu orgull i derrota el Fenerbahçe d’Obradovic en el partit de presentació del curs
» Sergi Vidal i la presentadora Samanta Villar, ambaixadors del club a la posada de llarg de la Lliga ACB

Pau Arriaga
BADALONA

Garret Stutz i Zeljko Obradovic van ser dos dels grans protagonistes a l’Olímpic. Fotos: David Grau / CJB



Escenari nou. El CF Badalona ju-
garà demà passat a les 6 de la
tarda, per primer cop a la histò-
ria, al Camp Nou de Morvedre
contra l’Atlético Saguntino.

Els escapulats, un dels pocs
equips de la categoria que enca-
ra no han perdut (2 victòries i 3
empats), volen consolidar el seu
bon inici de temporada a Sagunt
contra un equip a l’alça, que
després de perdre els tres pri-
mers partits de la lliga de manera
consecutiva ha sumat quatre
dels darrers sis, amb una victò-
ria molt solvent el cap de set-
mana passat al Pepico Amat
contra l’Eldense.

Tot i això, el Badalona ha
mostrat la seva versió més fiable
en els primers partits i després
de l’empat de dissabte passat
contra el sorprenent CD Ebro
(els aragonesos ocupaven la pri-
mera posició de la taula), el tèc-
nic Manolo González va mostrar-

se exigent i va dir que l’equip ani-
ria a buscar sempre el partit, tant
si juga a Montigalà com si el par-
tit és fora de casa. En la matei-
xa línia, Morales va explicar que
“aquest any no ens conformem
amb l’empat, avui s’ha tornat a
veure”. 

A més, els jugadors han as-
similat a la perfecció la llibreta de
González i rendeixen de mane-
ra notable en totes les variants
tàctiques que proposa l’entre-

nador, fins i tot quan la forma-
ció canvia en ple partit. 

CLASSIFICATS
Tot i patir al principi i encaixar dos
gols al primer temps, l’equip va sa-
ber patir fins al final per assegu-
rar-se la seva presència a la final
catalana de la Copa RFEF. 

La final serà contra la Pobla de
Mafumet. L’anada es jugarà di-
mecres que ve, mentre que la tor-
nada serà el dia 19 d’octubre.

Esports
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Els escapulats estan mostrant la seva versió més sòlida. Foto: CFB

El Badalona vol consolidar el
seu inici demà passat a Sagunt
» Els escapulats són un dels pocs equips que encara no han perdut
» L’equip segella la classificació per a la final catalana de la Copa RFEF

L’Hermes suma el primer punt
a domicili de la temporada

MONTGAT4Segon empat con-
secutiu. L’Hermes va sumar els
seus primers tres punts fora de
casa en la visita a la UE Sants de
diumenge passat (1-1).

Els locals es van adaptar mi-
llor al ritme del partit i tot i que
la primera ocasió del matx va ser
per a Baby, els barcelonins van
obrir la llauna quan passava un
minut de la mitja hora de joc,
quan el davanter Navarro va
aprofitar el refús d’un xut que no
va poder atrapar Yan Carlos.

L’escenari va canviar des-
prés del descans. L’Hermes va
tornar a l’Energia amb molta
més empenta i al minut 4 de la
represa Baby va restablir l’empat

al marcador després d’aprofitar
un penal. El partit es va tornar
molt més travat a la segona mei-
tat i els santsencs es van queixar
de l’actuació arbitral d’Álvarez
Molina, que va ensenyar set
grogues a l’equip i va expulsar el
defensa local Faura al minut
87. Al temps afegit Baby va tenir
l’oportunitat de donar la pri-
mera victòria a l’equip, però la
seva rematada va topar amb el
porter Morgade.

L’Hermes buscarà guanyar el
seu primer partit demà passat a
dos quarts de 7 de la tarda al mu-
nicipal de Montgat, quan rebrà
la visita del filial de la Unió Es-
portiva Llagostera.

BARCELONÈS NORD4Desfeta in-
esperada. La Unificación Llefià va
cedir la primera derrota del curs
diumenge passat contra l’Europa
B (0-2), un resultat que, de retruc,
fa que els de Jordi Souto cedeixin
la primera posició, que ara ocupa
l’EE La Guineueta. Carreté i Prats
van ser els golejadors dels barce-
lonins. Els de Jordi Souto viatja-
ran a l’Hospitalet aquest diu-
menge per jugar contra l’únic
equip que encara no ha puntuat a
la lliga, l’Esportiu Can Pi.

Per la seva banda, la Fundació
Esportiva Grama va patir la pri-

mera derrota del curs diumenge
passat a Mataró (1-0). Els colo-
mencs van ser incapaços d’igua-
lar el gol que Aitor González va
marcar al minut 17 de partit i
cauen fins a la novena posició. Els
homes de Dani Andreu tornaran
a jugar a casa aquest cap de set-
mana. La Grama rebrà la visita del
Canyelles diumenge a tres quarts
de 12 del migdia.

El CF Sant Adrià va tornar a
perdre a casa. El filial del Marti-
nenc va derrotar els homes de Luis
Gallego (0-2) al municipal del
Besòs. Ximenis al 24 va fer el pri-

mer gol de la tarda i Cristian Fer-
nández va sentenciar a dos minuts
per al final. Els adrianencs afron-
taran un desplaçament a Mataró
aquest cap de setmana per jugar
diumenge a les 12 del migdia
contra la UD Cirera.

El Lloreda també va patir una
derrota per tancar un cap de set-
mana per oblidar per als equips de
la comarca. Els de José Manuel
Muñoz van caure a la Guineueta
(3-1) i només sumen tres punts.
L’equip buscarà sortir de la seva
mala dinàmica diumenge al mig-
dia contra el CE Mataró.

Redacció
BADALONA

L’equip celebra el gol de Baby. Foto: Manel Expósito / FPH

El Llefià cedeix la primera plaça

Els blanc-i-vermells van perdre contra l’Europa B. Foto: Nicolás Arlanzón / CEE
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AGENDA SETMANAL
DIMECRES 28 DE SETEMBRE
17:30Nadia Ghulam s’encarregarà de la narració

Contes que em van curar, una recopilació de
29 relats orals afganesos que li explicava la
seva mare. / Biblioteca Lloreda.

DIUMENGE 25 DE SETEMBRE
11:00 El tauró Megalodon: mite o realitat? serà

la xerrada que organitzarà Ecometròpoli per
debatre sobre l’existència del tauró blanc més
gran de la història. / Ecometròpoli.

DIMECRES 28 DE SETEMBRE
19:00 Primera sessió del curs d’iniciació de fo-

tografia de muntanya que organitza la sec-
ció de muntanya del C. E. Puigcastellar. / Cen-
tre Excursionista Puigcastellar.

AVUI 22 DE SETEMBRE
17:00 Segona i darrera sessió del taller Evolu-

ciona les idees pensant en clau de model de ne-
goci que impulsa Promoció Econòmica en
col·laboració amb els ajuntaments de Ba-
dalona i Santa Coloma. / Edifici Besòs.

FINS AL 30 DE SETEMBRE
Matí-Tarda Fins al dia 30 es pot visitar una

col·lecció d’obres de l’artista Guerau Calàbia,
repartides entre la Biblioteca de Sant Adrià
i el Centre El Polidor.

DIUMENGE 25 DE SETEMBRE
10:30 La tradició és viva. L’Aplec de la sardana

arriba a la seva 29a edició i a l’acte d’aniver-
sari hi haurà la Cobla La Flama de Farners, la
Cobla Ciutat de Girona i la Cobla Marinada.

DIUMENGE 25 DE SETEMBRE
11:30 El diumenge al matí és sinònim de la Ju-

gateca ambiental. La temàtica d’aquest serà
Tu com et mous?. / Parc del Tramvia.

AVUI 22 DE SETEMBRE
17:30 Una tarda perquè els més menuts es lle-

pin els dits. El contacontes Joan Boher explicarà
diferents històries a Contes per menjar. / Bi-
blioteca Can Baratau.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Partit de futbol corresponent a la
quarta jornada del grup 1 de Prime-
ra catalana entre la Fundación Priva-
da Hermes i la UE Llagostera B. / Mu-
nicipal de Montgat. 

L’Hermes rep el filial de 
la Unió Esportiva Llagostera

Ds. 24 de setembre a les 18:30

A partir de les 10 del matí se celebra-
rà la jornada solidària Somriu amb Ro-
cío, per una nena colomenca de 5 anys
a qui li van diagnosticar microcefàlia
i paràlisi cerebral. / C. E. Torribera. 

El Complex Esportiu Torribera
acull una jornada solidària
Dg. 25 de setembre a les 10:00

Tiana es bolca amb la trobada
de motos i cotxes clàssics
Dg. 25 de setembre a les 09:30

El trio Divinas porta una de les seves
darreres creacions, l’esbojarrat caba-
ret Enchanté, situat a la primera mei-
tat del segle XX. / Teatre Zorrilla.

El cabaret ‘Enchanté’
aterra al Teatre Zorrilla
Ds. 24 de setembre a les 21:00

Cita obligada per als aficionats als mo-
dels més clàssics de cotxes i motos. Hi
haurà botifarra popular per als primers
50 primers conductors que arribin. /
Camí Dalt d’Alella. 

Estrena a casa esperançadora. El
nou Catgas Santa Coloma d’Óscar
Redondo va aconseguir un empat
ahir contra el Palma Futsal (2-2)
en el primer amistós de la pre-
temporada disputat al Pavelló
Nou en una jornada especial on el
públic va poder entrar de franc.

Redondo va apostar d’entrada
per Prieto, Rafa, Sepe, Corvo i Sal-
gado, però cap equip va tenir un
domini clar del joc durant els pri-
mers minuts del matx. De fet, to-
tes les accions més destacades
van acumular-se en els cinc mi-
nuts anteriors al descans. Lolo
Suazo va inaugurar el marcador
amb un xut llunyà al minut 15,
Corvo va empatar en la jugada se-
güent i Carlitos va fer el segon dels
balears a dos minuts per al des-
cans. Javi Rodríguez i Rafa van te-
nir una doble oportunitat molt cla-
ra abans del descans.

El Catgas va tornar a la pista
amb la mateixa intenció de trobar
la porteria de Barrón i Rafa va res-
tablir l’empat després d’una jugada
col·lectiva amb Javi i Corvo. Al mi-
nut 30 de partit Salgado va topar
després d’una sortida a destemps

de Barrón, però va poder tornar a
la pista pocs minuts després. El
tècnic visitant Juanito va apostar
pel porter-jugador, però la darre-
ra oportunitat del matx va ser un
xut de Corvo que es va estavellar
contra la creueta quan només fal-
taven 24 segons per al final.

Per altra banda, dilluns la Fe-
deració catalana de futbol (FCF) va
fer públics l’escenari i la data de la
Copa Catalunya sènior. El Catgas
jugarà la segona semifinal el 6
d’octubre contra l’amfitrió, el Club
Manresa FS. L’altra semifinal la ju-
garan el Castellar FS i el Barça Las-
sa. El partit pel títol es jugarà
l’endemà al mateix pavelló Nou
Congost a partir de les 9 de la nit.

ENSURT DE MAXI RESCIA
Nou ensurt a la pretemporada.
Abans-d’ahir tothom es va es-
pantar després de veure que
Maxi Rescia es retirava lesionat
del partit que la selecció argen-
tina jugava contra Costa Rica al
mundial de Colòmbia.

El jugador va rebre una en-
trada molt dura d’un defensa
tico, però a les exploracions que
els doctors de l’albiceleste li van
fer al flamant jugador del Catgas
li van diagnosticar un esquinç de
grau 2 al turmell esquerre. Tot i
això, Rescia va voler tranquil·lit-
zar l’afició colomenca i argentina
amb un missatge que va publicar
al seu compte d’Instagram. 

L’equip va oferir una bona imatge ahir al Pavelló Nou. Foto: FSG

El Catgas empata a dos contra el
Palma en el primer partit a casa

Redacció
SANTA COLOMA

L’estrena del CK Badalona,
ajornat per falta de jugadores
BADALONA4El primer partit
haurà d’esperar. Aquesta setma-
na, la Federació catalana de korf-
bal (FCK) ha confirmat que el pri-
mer partit del CK Badalona a la
Segona divisió nacional s’enda-
rrerirà fins a l’any que ve. El club
havia sol·licitat l’ajornament al
Comitè de competició, que final-
ment ha donat una resposta afir-
mativa a l’entitat, de manera que
el partit que hi havia previst per
aquest cap de setmana contra

l’AEE Miró de Montcada i Reixac
es jugarà el dia 26 de febrer.

“Tenim dues lesionades i en-
cara busquem jugadores”, expli-
ca a Línia Nord l’entrenador i vi-
cepresident Jordi Martínez, que
reitera la crida del club. Les noies
que vulguin provar aquest esport
poden contactar amb el club en-
viant un correu a ckbadalo-
na@gmail.com. Tot i això, Mar-
tínez diu que “si tot va bé”, esta-
ran a punt la setmana que ve.

L’Handbol Adrianenc
debutarà a Palautordera

SANT ADRIÀ4L’inici de la lliga
ja és aquí. Després d’un estiu
llarg que ha servit per carregar
piles i per sumar diferents cares
noves a la plantilla, el Sant Mar-
tí Adrianenc ja està a punt per al
debut en una nova temporada al
grup D de la Primera estatal
masculina d’handbol.

El pavelló municipal de San-
ta Maria de Palautordera serà
l’escenari del retorn del con-
junt de Pedro Pérez, que després
d’acabar en quarta posició el
curs passat voldrà aspirar a llui-
tar per l’ascens a la Divisió de
Plata. El partit contra el conjunt
palauenc es disputarà aquest

diumenge a un quart de dues del
migdia. 

Tot i que ja van estrenar-se
en el torneig de Sabadell, aquest
serà el primer partit oficial per
als debutants Juanan Guzmán,
Jose Molins, Pau Villòria, Edgar
Sanz, Javi Laguna o Pau Rodrí-
guez, a banda de la reestrena
amb la samarreta adrianenca
de Javier Coba després de les se-
ves temporades al Vallès. 

El debut lila a la Verneda, per
tant, serà el pròxim dia 1 d’oc-
tubre, quan l’equip rebrà la visita
d’un dels seus grans rivals en la
pugna per l’ascens de categoria,
el BM La Roca.
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